الدوحة في 22 مايو 2025،

وافق مجلس إدارة البنك التجاري (ش.م.ع.ق.) في اجتماعه المنعقد في 22 مايو 2025 على خطة إعادة شراء نسبة من أسهم البنك المصدرة المدفوعة بالكامل بحد أقصى 10%.

ستبدأ عملية إعادة شراء الأسهم بعد الحصول على كافة الموافقات التنظيمية اللازمة من مصرف قطر المركزي وهيئة قطر للأسواق المالية.

إنَ الدافع من إعادة شراء أسهم البنك يأتي نتيجة لدراسة متأنية لقوة البنك التجاري المالية والثقة الحالية بالإضافة إلى التوقعات المستقبلية الناتجة عن استراتيجيته الطموحة للنمو والعائد القوي على حقوق الملكية، بالإضافة إلى الجودة العالية والأرباح المتميزة. كما أخذ مجلس الإدارة في الاعتبار قوة المركز الرأسمالي للبنك التجاري عند اتخاذ القرار بالمضي قدماً في عملية إعادة شراء الأسهم.

يعتبر مجلس إدارة البنك التجاري أن إعادة شراء الأسهم ستعزز من ثقة المساهمين والمستثمرين في المركز المالي والرأسمالي للبنك التجاري، إلى جانب دعم السيولة في السوق.

ويعتزم البنك التجاري تمويل عملية إعادة شراء أسهمه من احتياطي البنك الاختياري وأرباحه المحققة. وبالرغم من عمليات إعادة شراء للأسهم، سيظل البنك التجاري يتمتع برأس مال قوي، أعلى بكثير من الحد الأدنى التنظيمي الذي يفرضه مصرف قطر المركزي ومتطلبات بازل 3، كما لا يتوقع أن يترتب على ذلك أي تأثير مادي على رأسماله أو مؤشراته المالية الأخرى.

و عند الحصول على موافقة الهيئات التنظيمية، سيتم تنفيذ عملية إعادة شراء الأسهم باعتماد آلية إعادة الشراء من السوق المفتوحة.

وسيتم الإفصاح عن معلومات إضافية حول عملية إعادة الشراء، بما في ذلك الموافقات التنظيمية وعملية تنفيذ إعادة الشراء في الوقت المناسب.

Doha, 22 May 2025,

The Board of Directors of The Commercial Bank (P.S.Q.C) approved at its meeting held on 22 May 2025 a Share Buyback plan to purchase up to 10% of the Bank's fully paid-up issued shares.

The Share Buyback plan will commence after obtaining the necessary regulatory approvals from the Qatar Central Bank (QCB) and Qatar Financial Markets Authority (QFMA).

The rationale for initiating a repurchase of the Bank's own shares arose from careful consideration of Commercial Bank's financial strength and the current confidence and future expectations of its shareholders coupled with the general strength of its consolidated financial position and financial prospects as a result of its growth strategy, strong return on equity and high quality and superior earnings. The Board of Directors also considered the strong capital position of Commercial Bank when making its decision to seek to initiate the Share Buyback.

The Commercial Bank Board of Directors considers that the Share Buyback will contribute to increased confidence in the Bank, raise the shareholders and investors' trust in Commercial Bank's financial and capital position and also enhance market liquidity.

Commercial Bank intends to fund its Share Buyback from its voluntary reserves and realized earnings. Notwithstanding any share repurchases, Commercial Bank will continue to have strong capital buffers, well above the regulatory minimums imposed by the Qatar Central Bank and Basel III requirements and does not anticipate any material impact on its capital and other ratios.

Once approved by the regulatory authorities, the Share Buyback plan will be conducted using an Open-Market Repurchase (OMR) mechanism.

Additional information on the buyback process, including regulatory approval and the process of implementing the Buyback will be disclosed at the appropriate time.